
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 

П Р О Т О К О Л 

№ 6 

от редовно заседание, състояло се на 18.01.1993 г. 

ПРИСЪСТВАЛИ: Александър Иванов, Александър Томов, доц. 

Георги Лозанов, Иван Драганов, Йосиф Сърчаджиев, доц. Нели 

Огнянова, Светлана Божилова, проф. Тончо Жечев 

ОТСЪСТВАЛИ: Димитър Коруджиев — платен отпуск 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Среща с УС на АВВКО; 

2. Обсъждане на наредбата от ДКД; 

3. Концепция за бюлетина — докладва Божилова; 

4. Предложение за таксите — докладва доц. Огнянова; 

5. Избор на представител за Оперативното бюро по масмедиите 

при КПД; 

6. Мониторинг — за радиостанции; 



7. Мониторинг за телевизия; 

8. Разни; 

- писмо от УФА 

- проект за решение 

- други писма с молби за срещи 

ПО ТОЧКА "ПЪРВА": 

На срещата от страна на Сдружението на българските частни 

радиостанции присъстваха: Петър Пунчев, Васил Димитров, 

Константин Марков, Кирил Илиев и Тончо Бобов. 

Г-н Пунчев формулира основните теми, по които протече 

разговора: 

- липса на информация за честотния ресурс и нарушения 

диалог между радиоразпръсквателите и ДКД; 

- неяснотите по въпроса за мониторинга, рекламата и др., 

произтичащи от новия ЗРТ; 

- определянето на първоначалните и годишни лицензионни 

такси. 

Членовете на НСРТ обясниха, че в момента се работи точно по 

тези въпроси (наредби, такси, правилници, формуляри и др.). Те 

предложиха на Сдружението да изготвят мотивирано и конкретно 

предложение за решаването им, което ще бъде от полза и за двете 

страни и значително по-ефективно от диалога. Бяха зададени и 

конкретни въпроси относно критериите, по които следва да се 

формират таксите (за обществени/търговски, за 
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радио/телевизионни и за национални/регионални оператори), и 

относно техния примерен размер според членовете на 

Сдружението. 

Проблемите, отнасящи се към Закона за далекосъобщенията, би 

било редно да се обсъдят с ДКД. 

ПО ТОЧКА "ВТОРА": 

Г-н Драганов припомни, че НСРТ е изпратил писмо до ДКД с 

конкретни предложения относно тази наредба, както и че 

изискванията на чл. 3, ал. 4 от ЗРТ са задължителни и за 

далекосъобщителните оператори, но това не е посочено изрично в 

наредбата. 

По предложение на доц. Огнянова, членовете на НСРТ решиха да 

изчакат актуализирания вариант (ДКД работи по него в момента) 

на Наредбата за издаване на индивидуални лицензни за 

изграждане, поддържане и използване на кабелни 

далекосъобщителни мрежи за разпространение на радио- и 

телевизионни програми, а в Наредбата, която ще изработи НСРТ 

ще се включат изискванията на ЗРТ, относно собствената 

програма на кабелните оператори, ако имат такава. 

ПО ТОЧКА "ТРЕТА": 

Г-жа Божилова представи концепция за бюлетина, който НСРТ ще 

издава. 

Членовете на Националния съвет за радио и телевизия решиха 

бюлетина да бъде с предложената от Светлана Божилова 
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структура: документална, аналитична и медийни новини от 

страната и Европа. Документалната част да бъде подредена по-

важност, а не в хронологичен ред. Тираж — 500 броя, плаващ обем, 

черно-бяло графично оформление. Съветът ще работи като 

авторски колектив, а Антоанета Овчарова - като технически 

редактор. 

ПО ТОЧКА "ЧЕТВЪРТА": 

Във връзка с определянето на годишните лицензионни такси за 

радио- и телевизионна дейност, доц. Огнянова уведоми, че ДКД за 

момента се е спрял на 2,3% от брутния годишен приход на радио-

и телевизионните оператори, като това всъщност е таксата 

(изразена в проценти), която и досега е залегнала в редица актове, 

например в лицензията на БТК. 

Принципното решение на Съвета е да не се натоварват радио- и 

телевизионните оператори с допълнителни такси, като за целта ще 

проучат законовите основания да има единна такса, от която ДКД 

да прави отчисления за фонд "Радио и телевизия". 

По отношение на месечната такса за финансиране на радио- и 

телевизионна дейност доц. Огнянова информира членовете на 

НСРТ, че до съответните ведомства и министерства са изпратени 

писма с молба да предложат списъци на здравни заведения, детски 

домове и градини, образователни, социални и културни 

институции, които да бъдат освободени от тази такса. 

Съответните служби по чл. 93, ал. 3 и 4, които ще приемат 

декларации от лицата, които нямат радио- и телевизионни 

приемници или не приемат радио- и телевизионни програми за 
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освобождаване от месечна такса са териториалните поделения на 

Електроснабдяване АД. 

Предстои самото технологизиране на процеса , възлагане на 

лицата , които ще събират таксите и определяне на комисионната 

на НЕК, във връзка със събирането на таксите по чл. 93 от ЗРТ. 

ПО ТОЧКА "ПЕТА": 

По този въпрос решение на НСРТ е взето на заседанието си от 

11.01.1999 год. (отразено в протокол № 4, по точка четвърта). 

ПО ТОЧКА "ШЕСТА": 

Г-н Шабански представи констатираните отклонения и нарушения 

в програмите на радиооператори, излъчващи на територията на 

София, за периода 11 — 17.01.1999 год. (приложено към протокола) 

ПО ТОЧКА "СЕДМА": 

Г-жа Илинчева представи наблюденията си за частичното 

приложение на новата програмна схема на БНТ. (приложено към 

протокола) 

Членовете на НСРТ приеха предложението на доц. Лозанов, 

Съвета да възприеме практика, да поръчва на външни специалисти 

независими експертни оценки на новините на БНТ. 

Членовете на НСРТ гледаха видеокасета от Контролен център на 

БНТ, излъчена по Ефир 2, на 02.01.1999 год., където спонсора не е 

обявен според изискванията на ЗРТ, чл. 92, ал. 1 и 2. 
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На г-жа Илинчева бе възложено да направи проверка на място в 

БНТ, тъй като до момента не са получени записите, изискани с 

писмо изх. № 31 от 12.01.1999 год. според решение на Съвета от 

11.01.1999 год., по точка осма от дневния ред. 

ПО ТОЧКА "ОСМА": 

- Г-н Драганов представи полученото писмо от УФА, в което 

подчертават необходимостта НСРТ да вземе решение във 

връзка с неправомерното, системно излъчване на материали, 

копирани със съответното лого, от футболните първенства на 

Испания, Германия и Англия по Нова телевизия. Предлагат и 

сътрудничество за изпълнение на чл. 117 и чл. 118 от ЗРТ. 

В тази връзка г-н Драганов припомни, полученото от г-н 

Попйорданов — генерален директор на БНТ на 12.11.1998 год., 

че Нова телевизия излъчва спортни предавания, за които няма 

права. 

На доц. Огнянова бе възложена изготвяне на писмо за 

изискване на информация с оглед проверка на фактите. 

- По повод получените писма с молба за среща, НСРТ взе 

решение за по-голяма ефективност, в писмен вид да се 

конкретизира темата на разговора и съответното предложение. 

- На следващото заседание членовете на НСРТ решиха да 

разгледат в подробности технологията на мониторинг. 

Следващото заседание бе насрочено за 25 януари 1999 г. от 13.30 ч. 
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Приложени документи към ПРОТОКОЛ № 6 от 18.01.1999 

1. Писмо с вх. № 07/11.01.1999 год. от Петър Пунчев, председател 

на УС на АВВРО; 

2. Писмо с вх. № 04/05.01.1999 год. и приложен проект за Наредба 

от Веселин Стойков, председател на ДКД; 

3. Концепция за бюлетин на НСРТ от Светлана Божилова; 

4. Мониторинг — радиостанции, Борислав Шабански; 

6. Писмо с вх. № 37/15.01.1999 год.от УФА; 

7. Писмо с вх. № 39/18.01.1999 год. от Асоциация на българските 

частни телевизионни продуценти (АБЧТП); 

8. Писмо с вх. № 38/15.01.1999 год. от Христо Тотев, председател 

на Асоциация на телевизионните оператори. 

ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 

5. Мониторинг — телевизии, Ани Илинчева; 

Ал. Иванов: 

Д. Коруджиев: Отсъствал 
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Изготвил протокола: 

Снежана Милева 


